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Social- og Indenrigsudvalget har i brev af 10. januar 2020 stillet mig følgende 

spørgsmål (SOU alm. del), som jeg hermed skal besvare.  

Spørgsmål nr. 222: 

Vil ministeren fremsende tal for de enkelte kommuners: 
– antal af borgere i hjemløshed, 
– antal af almene boliger til særligt udsatte grupper (skæve boliger) og 

– antal af de enkelte kommuners anvisninger af borgere i hjemløshed til skæve 

boliger?” 

Svar: 

For så vidt angår antallet af borgere i hjemløshed for de enkelte kommuner, 

oplyser Social- og Indenrigsministeriet følgende: 

”VIVE – Det Nationale Forsknings- og Analysecenter for Velfærd har hvert 

andet år siden 2007 gennemført en kortlægning over hjemløshed i Danmark. I 

den seneste kortlægning fra 2019 fremgår oplysninger om antallet af borgere i 

hjemløshed i de enkelte kommuner, som er vedlagt svaret som bilag 1.” 

Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen varetager opgaven om ordningen med skæve 

boliger, og bidrager i tabel 1 med oplysninger om antallet af tilsagn til skæve 

boliger i perioden 1999- 2019 og deres fordeling i kommunerne.  

Tabel 1. Antal tilsagn til skæve boliger fordelt på kommmuner. 

Kommune     Antal boliger  

København 98 

Svendborg 4 

Aarhus 117 

Viborg 34 

Aalborg 24 

Esbjerg 45 

Silkeborg 17 

Randers 43 
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Side 2/2 Slagelse 12 

Odense 8 

Vordingborg 14 

Holstebro 16 

Haderslev 20 

Kolding 8 

Guldborgsund 22 

Egedal 4 

Fredensborg 20 

Vejle 7 

Høje-Taastrup 10 

Ishøj 7 

Kalundborg 6 

Odsherred 5 

Frederiksberg 3 

Helsingør 6 

Thisted 20 

Roskilde 6 

Holbæk 5 

Antal tilsagn i alt  581 

Kilde: Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen 

Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen oplyser endvidere, at det er kommunerne, der 

har ansvaret for at tilrettelægge anvisningen til boligerne.  

Der foreligger ikke tal over det samlede antal af visitationer i kommunerne til 

skæve boliger.  En evaluering af ordningen i 2017 viste, at for langt den overve-

jende andel af beboerne gælder det, at der er tale om en permanent bolig, og at 

dødsfald er den hyppigste årsag til fraflytning af boligen. På den baggrund kan 

det med forsigtighed antages, at antallet af visitationer til den enkelte skæve 

bolig er forholdsvis begrænset.  

Med venlig hilsen 

 

Kaare Dybvad Bek 


